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KARNEVAL PLNÝ SMÍCHU
Právě vrcholí plesová sezóna pro dospělé a tak ani děti nemohou zůstat 
pozadu. V sobotu 18. února 2017 se konal v sadské sokolovně tradiční 
dětský karneval, který pořádala MŠ Sadská. Karneval zahájily a všech-
ny přítomné přivítaly paní učitelky ze školky country tancem na píseň 
‚,Cotton Eye Joe“ od skupiny Rednex.

Celou akci provázel Fešák Píno, kamarád bez hranic a hvězda mezi bonbó-
ny Bóňa BON Bóňa. Tato známá dvojice baví děti po celé České republice 
již řadu let. Program byl vtipný, děti si úžasně zatančily, nechyběly soutěže 
pro děti i jejich rodiče, zábava a dárečky. Všude se to hemžilo princezna-
mi, čarodějnicemi, beruškami, myškami, kovboji, kostlivci, rytíři, Spider-
many, zvířátky, květinkami, příšerkami a dalšími rozmanitými bytostmi, 
za které se děti díky svým šikovným rodičům proměnily. Sál byl opravdu 
plný a celé akce se účastnilo přes 80 dětí. Společný čas prožitý ve světě po-
hádek, fantazie, her, soutěží i bezvadné muziky, byl moc krásný. Rej masek 
se stal kouzelným zážitkem.
Vydařené dovádění umocnilo vystoupení dětí z tanečního kroužku ‚,Dance 
Studia Anet“. Nálada byla úžasná a my pro vás máme fotografie z této po-
vedené akce, kterou skvěle nafotil pan Michal Němeček, kterému děkuje-
me za stálou spolupráci.
Děkujeme touto cestou také všem našim ochotným rodičům, kteří nám 
pomohli s přípravou i úklidem sálu a panu Hendrychovi za bezplatný pro-
nájem sálu. Věříme, že se vám karneval líbil a že se na něm potkáme opět 
příští rok.

Kolektiv MŠ Sadská



Usnesení č. 20 k zápisu ze zasedání Zastupitelstva města Sadská, které se konalo dne 15. 2. 2017
Zastupitelstvo města Sadská se 
v počtu 15 členů usneslo takto:
I. Zastupitelstvo města schválilo:
Smlouvu o zřízení věcného práva – 
práva stavby, na pozemcích ve vlast-
nictví města Sadská parc. č.:
• pozemku parc. č. 1986/59 (orná 
půda), o výměře 2941 m2,
• pozemku parc. č. 1986/53 (orná 
půda), o výměře 2849 m2,
• pozemku parc. č.1986/67 (orná 
půda), o výměře 385 m2 vznik-
lého rozdělením pozemku parc. 
č. 1986/62,
• pozemku parc. č.1986/66 (orná 
půda) o výměře 566 m2 vznik-
lého rozdělením pozemku parc. 
č. 1986/55
Schválení smlouvy je podmíněno 
doplněním ustanovení do smlou-
vy, že se vylučuje aplikace § 1255 
občanského zákoníku. Záměr byl 
zveřejněn ve dnech 30.01.2017 – 
15.02.2017.
II. Zastupitelstvo města zrušilo:
bod IV. a V. usnesení č. 11/2015 
a nahradilo je následujícím bodem 
č. III. tohoto usnesení.
III. Zastupitelstvo města schválilo:
prodej pozemků parc. č.
• pozemku parc. č. 1986/59 (orná 
půda), o výměře 2941 m2,
• pozemku parc. č. 1986/53 (orná 
půda), o výměře 2849 m2

• pozemku parc. č.1986/67 (orná 
půda), o výměře 385 m2 vznik-
lého rozdělením pozemku parc. 
č. 1986/62,
• pozemku parc. č.1986/66 (orná 
půda) o výměře 566 m2 vznik-
lého rozdělením pozemku parc. 
č. 1986/55
společnosti NORMA, k.s., IČ: 
47114789 se sídlem Tiskařská 
599/12, PSČ 108 00 Praha 10, Ma-
lešice, za účelem stavby prodejny 
potravin a smíšeného zboží NOR-
MA s parkovištěm za smluvní cenu 
700,‑ Kč za 1 m2, která je vyšší, 
než cena stanovená znaleckým po-
sudkem Ing. Jaroslava Záluského 
č. 3468‑009‑2016 (622,31 Kč/m2) 
a odhadem tržní ceny nemovitosti 
realitní kanceláře RE/MAX ideal 
ze dne 31.08.2015 (500,‑ Kč/m2). 

Zároveň ZM schválilo kupní smlou-
vu na prodej uvedených pozem-
ků. Záměr byl zveřejněn ve dnech 
09.09.2015 – 09.10.2015.
IV. Zastupitelstvo města schválilo:
smlouvu o úschově se společností 
NORMA, k.s., IČ: 47114789 se síd-
lem Tiskařská 599/12, PSČ 108 00 
Praha 10, Malešice, za účelem slo-
žení kupní ceny ve výši 4.718.700,‑ 
Kč a DPH ve výši 21%, tj celkem 
částku 5.709.627,‑ Kč na depozitní 
účet JUDr. Barbary Červenkové, 
advokátky se sídlem Litoměřická 
834/19d,190 00 Praha 9, č. osv. 
ČAK 8687.
V. Zastupitelstvo města schválilo:
prodej pozemku parc. č. 1986/55 
o výměře 971 m2 a pozemku parc. 
č. 1986/51 o výměře 189 m2 panu 
Martinu Richterovi, grafické a kres-
liřské práce, 289 13 Hořátev 32, 
za účelem výstavby střediska kom-
plexních reklamních služeb za cenu 
700,‑ Kč za 1 m2, tj. 812.000,‑ Kč. 
Z této částky bude poskytnuta sle-
va 53.000,‑ Kč. Na tuto částku byly 
společností RAISA s.r.o. vyčísleny 
náklady na nutnou přeložku kabelu 
NN, který byl do uvedených pozem-
ků v minulosti umístěn pro čerpací 
stanici, a kterou pan Richter zajistí 
na vlastní náklady. Celková cena 
za prodej pozemků činí 759.000,‑ 
Kč. Záměr byl zveřejněn ve dnech 
21.10. – 07.11.2016.
VI. Zastupitelstvo města schválilo:
prodej pozemků ve vlastnictví města 
Sadská, a to st. 4119 o výměře 10 m2 
(oddělen od pozemku p.č. 1031/1) 
a st. 4120 o výměře 10 m2 (oddělen 
od pozemku p.č. 1667/1), na nichž 
byly v minulosti umístěny trafosta-
nice, společnosti ČEZ Distribuce, 
a. s., Teplická 874/8, 405 02 Dě-
čín IV Podmokly za cenu 345,‑ Kč 
za m2, tj za 6.900,‑ bez DPH, tj. 
8347 s DPH. Záměr byl zveřejněn 
ve dnech 06.01. – 23.01.2017.
VII. Zastupitelstvo města schvá‑
lilo:
prodej pozemku p.č. 1727/4 (za-
hrada) o výměře 78 m2 za cenu 400,‑ 
Kč za 1 m2 a pozemku p.č. 1725/7 
(ostatní plocha, jiná plocha) o vý-
měře 53 m2 za cenu 400,‑ Kč za 1 m2 
majitelům nemovitosti čp. 17 paní 
Janě Svobodové, Palackého nám. 
1100, Sadská, a panu Ladislavu 
Domiánovi, Jabloňová 152, Sadská. 
Záměr prodat pozemek p.č. 1727/4 
(zahrada) jako část pozemku 
p.č. 1727/2 byl zveřejněn ve dnech 
12.09.2016 – 28.09.2016, záměr 
prodat pozemek p.č 1725/7 (ostatní 
plocha, jiná plocha) byl zveřejněn 
ve dnech 05.12. 2016 – 21.12.2016
VIII. Zastupitelstvo města schvá‑
lilo:
Strategický plán rozvoje města 

Sadská na období 2016 – 2021.
IX. Zastupitelstvo města schválilo:
Rozpočtové opatření č. 18/2016.
X. Zastupitelstvo města schválilo:
Rozpočtové opatření č. 1/2017.
XI. Zastupitelstvo města schválilo:
poskytnutí dotace AFK Sadská 
ve výši 60 000,‑ Kč na startovné, 
sportovní vybavení, doprava na tur-
naje a mistrovská utkání a zároveň 
veřejnoprávní smlouvu na poskyt-
nutí dotace.
XII. Zastupitelstvo města schváli‑
lo:
veřejnoprávní smlouvy k zajišťo-
vání výkonu činnosti podle zákona 
č. 553/1991 Sb. o obecní policii, 
v platném znění (odchyt toulavých 
zvířat), s městem Pečky a s obcemi 
Hořátev, Hradištko, Kostelní Lhota, 
Písková Lhota, Písty, Poříčany, Tře-
bestovice a Zvěřínek.
XIII. Zastupitelstvo města schvá‑
lilo:
Veřejnoprávní smlouvu o přistou-
pení ke smlouvě o pověření k posky-
tování služby obecného hospodář-
ského zájmu a o poskytnutí dotace 
za zabezpečování sociálních služeb 
ve městě Sadská pro období 2017 – 
2019 ve výši 485.700,‑ Kč ročně se 
společností Centrum sociálních 
a zdravotních služeb Poděbrady 
o.p.s., T.G. Masaryka 1130/18, 
290 01 Poděbrady.
XIV. Zastupitelstvo města schvá‑
lilo:
následující názvy nových i stávají-
cích ulic v minulosti vzniklých:
1) Od ulice Hlouškova směrem 
na cyklostezku = K Cyklostezce
2) Od ulice Lázeňská (souběžná 
s ulicí Karla Viky) = Mlýnská
3) Souběžná ulice u pole s napoje-
ním na Rašínovu ulici z Lázeňské 
ulice = Souběžná
4) Ulice kolmá na ulici Pod Bory 
(první vlevo od Zvěřínka, za hájov-
nou) = Větrná
5) Ulice kolmá na ulici Pod Bory 
(druhá vlevo od Zvěřínka, za hájov-
nou) = Slunečná
6) Ulice kolmá na ulici Ke Hradišt-
ku (první ulice vpravo za hotelem 
Modrá hvězda) = Příčná
7) Ulice před čističkou odpadních 
vod a sběrným dvorem, s rekr. cha-
tami = Mezilesní
8) Ulice kolmá na ulici Pražskou 
(první ulice vpravo za čerp. stanicí 
KONAKO) = Krátká
9) Ulice kolem stadionu a gará-
ží = U Stadionu.
XV. Zastupitelstvo města vzalo 
na vědomí:
Zprávu likvidátora Ing. Ireny Bě-
lohlávkové o ukončení likvida-
ce Sdružení obcí Kersko ke dni 
13.12.2016.
XVI. Zastupitelstvo města zrušilo:

pověření pana Patrika Wolfa pl-
něním některých úkolů při říze-
ní Městské policie Sadská ke dni 
15.02.2017.
XVII. Zastupitelstvo města pově‑
řilo:
strážníka pana Milana Javůrka 
v souladu s § 3 odst. 2 zákona 
č. 553/1990 Sb. o obecní policii, 
v platném znění, plněním úkolů 
při řízení Městské policie Sadská 
od 16.02.2016.
XVIII. Zastupitelstvo města vzalo 
na vědomí:
informaci o řešení dopravní situ-
ace v ulici Hálkova, kdy zde bude 
ve spolupráci se Středočeským 
krajem zdarma umístěn inteligent-
ní ukazatel rychlosti preventivního 
charakteru, který bude zobrazo-
vat informace pro řidiče v jednom 
směru a sběr dat o dopravní situaci 
v obou směrech. Dále pak informa-
ci o zahájení poptávkového řízení 
na dodavatele projekčních prací 
„vjezdové brány“ na silnici č.330, 
která zajistí zpomalení vjíždějících 
vozidel do města ve směru od Nym-
burka.
XIX. Zastupitelstvo města vzalo 
na vědomí:
Zprávy z KV a FV.
XX. Zastupitelstvo města uložilo 
FV:
provést kontrolu úhrady faktur 
(datum úhrady, částka) vystave-
ných na základě Příkazní smlouvy 
č. 282016 mezi městem Sadská 
a PhDr. Jitkou Zamrzlovou, Veletrž-
ní 65, Praha 7.

Krátce ze zasedání Rady města dne 1. 2. 2017
 Rada města schválila přidělení do-

tace na činnost dětí a mládeže
 Město Sadská uzavřelo s obce-

mi, které o to požádaly, dohody, 
na základě kterých zde strážníci 
MP Sadská prováděli odchyt tou-
lavých zvířat. Činnost strážníků 
MP na území jiných obcí musí být 
podložena veřejnoprávní smlou-
vou. Rada města doporučila ZM 
schválit: veřejnoprávní smlouvy 
k zajišťování výkonu činnosti podle 
zákona o městské policii s městem 
Pečky a s obcemi Hořátev, Hradišt-
ko, Kostelní Lhota, Písková Lhota, 
Písty, Třebestovice a Zvěřínek.

 Rada města doporučila ZM 
schválit: Veřejnoprávní smlouvu 
o přistoupení ke smlouvě o pověření 
k poskytování služby obecného hos-
podářského zájmu a o poskytnutí 
dotace za zabezpečování sociálních 
služeb ve městě Sadská pro období 
2017 – 2019 ve výši 485.700,‑ Kč 
se společností Centrum sociálních 
a zdravotních služeb Poděbrady 
o.p.s., T.G. Masaryka 1130/18, 
290 01 Poděbrady.

 Starosta obce Kostelní Lhota po-
žádal RM o přehodnocení záměru 
vysadit podél cyklostezky katalpy 
s tím, že pro cyklostezky jsou dopo-
ručovány domácí druhy dřevin a na-
bídl možnost konzultace s autorizo-
vanými architekty Atelieru KÖNIG. 
Rada města nevyhověla: žádosti 
obce Kostelní Lhota s tím, že na k.ú. 
Sadská budou podél cyklostezky vy-
sazeny katalpy.

 Prodej pozemku panu M. Rich-
terovi Rada města doporučila ZM 
schválit: prodej pozemku parc. č. 
1986/55 o výměře 971 m2 a pozem-
ku parc. č. 1986/51 o výměře189 m2 
panu Martinu Richterovi, gra-
fické a kresličské práce, 289 13 
Hořátev 32, za účelem výstavby 

střediska komplexních reklamních 
služeb za cenu 700,‑ Kč za 1 m2, tj. 
812.000,‑ Kč. Z této částky je tře-
ba poskytnout slevu 53.000,‑ Kč. 
Na tuto částku byly společností RA-
ISA s.r.o. vyčísleny náklady na nut-
nou přeložku kabelu NN, který byl 
do uvedených pozemků v minulosti 
umístěn pro čerpací stanici a kterou 
pan Richter zajistí na vlastní nákla-
dy. Celková cena za prodej pozemků 
činí 759.000,‑ Kč.

 Prodej pozemku ČEZ Distribu-
ce, a.s. Rada města doporučila ZM 
schválit: prodej pozemků ve vlast-
nictví města Sadská, a to st. 4119 
o výměře 10 m2 (oddělen od pozem-
ku p.č. 1031/1) a st. 4120 o výměře 
10 m2 (oddělen od pozemku p.č. 
1667/1), na nichž byly v minulosti 
umístěny trafostanice, společnos-
ti ČEZ Distribuce, a. s., Teplická 
874/8, 405 02 Děčín IV Podmokly 
za cenu 345,‑ Kč za m2, tj za 6.900,‑ 
bez DPH, tj. 8347 s DPH.

 Smlouva o výpůjčce – ZZS Stře-
dočeského kraje Rada města schvá-
lila: Smlouvu o výpůjčce externího 
defibrilátoru včetně transportního 
obalu se Zdravotnickou záchran-
nou službou Středočeského kraje, 
Vančurova 1544, 272 01 Kladno, 
s tím, že defibrilátor bude po pro-
školení používat Městská policie 
Sadská.

 Smlouva o nájmu pozemku – D. 
Holanová Rada města schválila: 
Smlouvu o nájmu pozemku p.č. 
1280/3 (areál bývalé železniční vleč-
ky) s pronajímatelem paní Denisou 
Holanovu, Bojiště 1118, 289 12 Sad-
ská za roční nájemné ve výši 15.000,‑ 
Kč za účelem uskladnění stavebního 
materiálu a dlažby z oprav místních 
komunikací v roce 2017.

 Stanovisko k plánu odpadového 
hospodářství Rada města vzala 

na vědomí: kladné stanovisko Kraj-
ského úřadu Středočeského kraje 
ke zpracovanému plánu odpado-
vého hospodářství města Sadská 
(POH), který je zpracován v soula-
du s příslušnými právními předpisy 
a POH Středočeského kraje. POH 
města Sadská tímto nabývá plat-
nosti a účinnosti.

 Středočeský kraj nabídl městu 
Sadská možnost umístit zdarma 

v ulici Hálkova inteligentní ukazatel 
rychlosti preventivního charakteru, 
který bude zobrazovat informace 
pro řidiče v jednom směru a sběr dat 
o dopravní situaci v obou směrech 
Rada města schválila: Dohodu 
o spolupráci při nasazení a užívání 
systému prvků aktivního moni-
toringu ve Středočeském kraji se 
Středočeským krajem, Zborovská 
11, 150 21 Praha 5.
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Krátce ze zasedání Rady města dne 14. 2. 2017
 Rada města schválila:

‑ darovací smlouvu se společností 
NYKOS, a.s., na 2 ks odpadních 
nádob 120 l, kterou dárce daruje 
obdarovanému jako sponzorský dar 
do tomboly na ples města Sadská.
‑ přidělení dotace Okresnímu my-
sliveckému spolku Českomorav-
ské myslivecké jednoty Nymburk, 
z.s., na přeléčení spárkaté zvěře 
ve výši 5.000,‑ Kč s tím, že požado-
vaná částka bude schválena v RO 
č. 1/2017 na zasedání ZM Sad-
ská dne 15.02.2017. Zároveň RM 
schválila VPS na poskytnutí dotace.
‑ ukončení nájemní smlouvy s Po-
labským muzeem, p.o. Středočes-
kého kraje
‑ dlouhodobé uzavření železničního 

přejezdu na žkm 5.552 v k.ú. Sad-
ská s možností otevření na požá-
dání výpravčího sousední stanice 
Sadská.
‑ jako dodavatele akce „Vybudová-
ní varovného a výstražného systé-
mu ochrany před povodněmi pro 
město Sadská“ firmu Tomáš Mi-
kula EL‑MIK, která dílo vybuduje 
za cenu 1.796.000,‑ Kč bez DPH, tj. 
2.173.160,‑ Kč s DPH.
‑ cenovou nabídku společnosti ÁL-
MA‑Linné s.r.o., ve výši 49.700,‑ 
Kč bez DPH, tj. 60.137,‑ s DPH, 
na ošetření 28 ks stromů v Sadské 
zdravotním, bezpečnostním, re-
dukčním nebo stabilizačním řezem 
a pokácení 2 poškozených stromů.

 Rada města vzala na vědomí:

‑ konání akce Společenský ples měs-
ta Sadská dne 25.02.2017 v sadské 
sokolovně od 20.00 do 03.00 hodin 
následujícího dne s tím, že ředitel-
ka KIC splnila podmínky dle OZV 
č. 3/2016 o stanovení podmínek 
pro pořádání, průběh a ukončení 
veřejnosti přístupných kulturních 
podniků, včetně tanečních zábav 
a diskoték a používání zábavné py-
rotechniky v rozsahu nezbytném 
k zajištění veřejného pořádku.
‑ informaci MěÚ Nymburk o zahá-
jení správního řízení ve věci vydání 
rozhodnutí spočívajícím v odlovu 
kormorána velkého, mj. také na je-
zeře v Sadské.
‑ oznámení spolku Vejfukáři, z.s. 
o konání 3 společenských a kultur-
ních akcí v prostorách dětského hři-
ště v ulici Prokopova

Čarodějnice 30.04. – 01.05.2017 
‑ max. do 02 hodin
Vejfukyjáda 23.07. – 25.07.2017 
– max. do 02 hodin
Stanování 08.09. – 10.09.2017 
– max. do 02 hodin.
Spolek Vejfukáři splnil podmínky 
OZV č. 3/2016 o stanovení podmí-
nek pro pořádání, průběh a ukon-
čení veřejnosti přístupných kul-
turních podniků, včetně tanečních 
zábav a diskoték a používání zábav-
né pyrotechniky v rozsahu nezbyt-
ném k zajištění veřejného pořádku.
‑ informaci koordinátora pro parti-
cipativní rozpočet radního M. Shá-
nila o postupující přípravě spuštění 
participativního rozpočtu města 
Sadská.

(Podrobný zápis ze zasedání RM 
naleznete na úřední desce)

Důležitá 
telefonní čísla:

Hasiči: 150
Záchranná služba: 155
Evropské tísňové volání: 

112
Policie ČR v Sadské: 158
Městská policie v Sadské: 

800 20 21 21

Představujeme nového velitele 
městské policie
Milan Javůrek nastoupil k Městské 
policii před více než 20 lety v Pra-
ze. Bylo to v době, kdy organizace 
teprve začínala, chyběly zkušenosti 
a praktické dovednosti, jak vlastně 
pracovat. Vizí byl prvorepublikový 
četník, který chodí ulicemi, všich-
ni ho znají a on zná je. „Bohužel to 
nebylo možné, doba, lidi a podmín-
ky se na počátku devadesátých let velmi změnily a tak jsme se museli 
učit novým věcem. Jak šel čas, prošel jsem mnohými situacemi a učil 
se, jak pracovat. V praxi jsem prošel od pozice obyčejného strážníka 
pochůzkáře, přes skupinu výjezdu linky tísňového volání k dozorčímu 
obvodu, který organizuje a řídí veškeré dění. Mou největší zkušenos-
tí bylo nezapomenutelné zasedání měnového fondu v Praze, kdy jeho 
odpůrci zapalovali auta, popelnice a ničili vše, co jim přišlo pod ruce,“ 
vzpomíná pan Milan Javůrek na své profesní začátky.
Poměrně dlouhou dobu, 20 let, pracoval jako vedoucí pracovník 
na úrovni nejnižší řídící složky – vedoucí směny. Jeho náplní práce bylo 
připravit každý den podřízené na plnění úkolů.
„S přibývajícím věkem jsem začal zjišťovat, že noční směny a neustálý 
stres mě nutí odpočívat déle a déle a tak jsem se rozhodl dát matičce 
Praze sbohem a přihlásit se do výběrového řízení na pozici strážníka 
Městské policie Sadská, kde jsme uspěl. Po letech stresu a pražského 
shonu jsem se ocitl na klidných ulicích, kde se lidé pozdraví, když se 
potkají a dokonce se na sebe občas i usmějí.“ Uvědomuje si, že práce 
strážníka na malém městě je velmi specifická záležitost. Všichni se zde 
znají a každý má nějaký osud. Svoji práci vnímá jako poslání pomáhat 
lidem, chránit je a dohlížet na to, aby pravidla, která jsou ve vyspělé 
společnosti stanovena, byla také dodržována.

Poplatky pro rok 2017
 Poplatek za odpady činí 660,‑ Kč 

za osobu trvale hlášenou. Ve stej-
né výši vybíráme poplatek za dům, 
byt nebo chatu, kde není přihláše-
na žádná osoba k trvalému poby-
tu. Při platbě poplatku hlaste veli-
kost popelnice. Od poplatku jsou 
osvobozeny děti do 3 let.

 Poplatek za jednoho psa činí 
200,‑ Kč v rodinném domě, dů-
chodci platí 100,‑ Kč. Za každé-
ho dalšího psa 300,‑ Kč, důchod-
ci platí 200,‑ Kč.
Všechny poplatky v pokladně 
na radnici je možné nově pla‑
tit platební kartou! Nadále je 
možné platit i v hotovosti nebo 
bankovním převodem. V přípa-
dě platby bankovním převodem 
vám variabilní symbol a číslo 
účtu na požádání sdělíme na te-
lefonních číslech 325 546 609 
nebo 325 546 610.

 Upozorňujeme občany, že po‑
platky za odpady a psy je třeba 
uhradit do konce března 2017.
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Participativní Rozpočet města Sadská
Občané města Sadská sami díky participativnímu rozpočtu roz-
hodnou o tom, co radnice na své náklady vybuduje nebo opraví.

16. února jsme se setkali, abychom si ukázali, ja-
kým způsobem se může každý občan zapojit do spo-
lurozhodování o rozvoji města. K tomu zastupitelé 
města Sadská v prvním ročníku odsouhlasili k roz-
dělení mezi několik projektů podaných obyvateli 

vyčlenit částku 220 000 Kč.

Začínáme posílat návrhy.

Nyní jsme v důležité fázi, kdy každý občan Sadské starší 16 let 
může zasílat své návrhy. Řekneme si tedy, co pro to musí udělat. 
Pro navrhovatele je důležité pouze dodržet následující jednoduchá 
základní pravidla. Realizace projektů, které navrhuje, musí být 
v kompetenci města a v případě investičního projektu na jeho po-
zemku. Náklady na jeden projekt nesmí přesáhnout 110.000.‑ Kč 
a projekt nebude generovat náklady přesahující 50% jeho pořizova-
cí ceny, projekt musí být realizovatelný do jednoho roku od výběru 
v závěrečním hlasování. Návrh musí podpořit dva garanti (obyvatel 

Sadské starší 18 let) a musí být formálně správně. S tím vším Vám 
rádi pomůžeme.
Spustili jsme webové stránky www.participativni‑rozpo‑
cet.cz/sadska/ Ze stránek města se na ně dostanete z nabídky Ote-
vřená radnice/Participativní rozpočet. Na webu projektu najdete 
všechny potřebné kontakty, návod jak na to, i formuláře.

Pozor! Sběr návrhů potrvá jen do 15. března.

Co bude následovat? V minulém čísle Sadských 
novin, jste si mohli přečíst celý podrobný harmo-
nogram. Stručně si připomene, že souběžně s po-
dáváním návrhů budeme pomáhat navrhovatelům 

s formalitami a na navrhovatelích je zase zaujmout svými nápady 
své sousedy. Ti totiž budou nakonec v hlasování rozhodovat o tom, 
co se uskuteční a co ne.
Ta správná chvíle podělit se o své nápady jak život v Sadské zase 
o krůček zlepšit je právě nyní.

Martin Shánil, 
radní města, koordinátor PaRo

Jsem tady doma
Po několika měsících je na mě opět řada, 
abych napsala pár slov. To mě nutí k za-
myšlení, kolik se toho vlastně za ten krát-
ký časový úsek změnilo. Ale popořádku.
Na podzim jsem si na vlastní kůži zkusi-
la, co obnáší předvolební kampaň. Jízda 
po malých obcích a naslouchání steskům 
lidí, kteří v nich žijí a mnohdy pociťují be-
znaděj  po  opakovaně  nevyslyšených  žá-
dostech o dotace, které by jejich obci po-
mohly, mě  optimismem nenaplnily.  Pak 
jsem se, hlavně díky Vaší podpoře, ocitla 
v dění samém. Jako jedna z mála, které 
usedly  v  poslaneckých  lavicích  poprvé. 
A popravdě jsem z toho byla pěkně vedle. 
Většina těch, kteří se na plakátech a při 
setkáních  tvářila  mile  a  příjemně,  byla 
najednou  verbálně  agresivní,  poslanci 
si navzájem vyčítali, co bylo a nebylo a já 
si říkala, co tady vůbec dělám? Mluví ti 
lidé mým jazykem? Vždyť já vůbec nero-
zumím hodinovým  vystoupením  a  jejich 
smyslu. Když se pak jedna z nových žen 
v kraji ohradila, ať si to  jsou pánové vy-
řídit jinam a nezdržují nás od práce, do-
stalo se jí jasné odpovědi: „To je politika 
dámo, zvykejte  si! A mě  se  chtělo utéct. 
Na to si přece nechci zvykat.

Pak se podařilo prosadit několik z mého 
pohledu  dobrých  věcí,  zvykla  jsem  si 
na  „obstrukční  vystoupení“,  která 
mnohdy vypoví o člověku víc, než jeho ofi-
ciální postoj navenek a já se přestala bát, 
že  jsem někde  navíc.  Práce  ve  školském 
výboru  a  výboru  pro  podporu  sportu  je 
časově  náročná,  ale  mám  pocit,  že  má 
smysl.  Upravují  se  pravidla  pro  přidě-
lování  finančních  prostředků,  posuzují 
žádosti  o  změny  v  rejstříku  škol,  chystá 
se  sportovní  reprezentace  kraje  na  let-
ní olympijské hry dětí a mládeže v Brně 
a spousta jiných věcí, o kterých jsem ne-
měla ani tušení. Bohužel vidím i „v pří-
mém přenosu“, jak zoufalí jsou úředníci 
z  inkluze  a  jejího  dopadu  na  další  ad-
ministrativu. Škola nemá ani dnes ještě 
daný rozpočet na kalendářní rok,  takže 
nevíme, s jakým přídělem peněz budeme 
pracovat. Místo  toho  se  vyčíslují  různá 
podpůrná  opatření,  počítá  se  jejich  do-
pad na rozpočet kraje a  jednotlivé školy 
vůbec.
Pro mě osobně je však důležité, že když se 
vracím z Prahy domů, při pohledu na náš 
kostel mi vždy probíhá hlavou myšlenka, 
jak  je  ten náš sadský svět  jiný a krásný. 

Přestože nám občas zkazí náladu něja-
ký problém,  jsme  si  tady  tak nějak blíž. 
Mám  pocit,  že  si  umíme  naslouchat, 
a i když si někdy nerozumíme, jsou naše 
problémy pro mě srozumitelné. Možná si 
i trochu závidíme, ale když přijde na lá-
mání  chleba,  jsme  schopni  se  většinou 
i  domluvit.  Takže  závěrem  díky  všem 
rodičům, kteří se s námi domlouvají pří-
mo a věcně, díky těm, kteří jezdí opatrně 
kolem školy s myšlenkou na zdraví dětí, 
které  do  ní  spěchají.  Díky  těm,  kteří  se 
nás na sporné věci ptají a neřeší je v sá-
mošce na náměstí. Prostě díky všem sluš-
ným sadským lidem za to, že se sem ráda 
vracím a cítím se tu doma.

Blanka Žánová
Vážení rodiče nově narozených 

občánků města Sadské,

máte‑li zájem zúčastnit se se svým mimin-

kem vítání občánků, přihlaste se, prosím
, 

osobně na MěÚ Sadská – oddělení matriky, 

nejpozději do 31.03.2017

Termín vítání občánků je naplánován na 

úterý 25.04.2017

Vítání se týká dětí, kt
eré jsou narozené 

září 2016 až březen 2017.

Vítáme
nové
občánky

Zima letos ukázala 
svou pravou tvář
Chce se říci, i  když ještě úplně nekončí, 
že letošní zima byla taková, jakou ji zná-
me z  minulých let. Řada z  nás prožívala 
spolu s  dětmi radosti, že konečně opět 
padá sníh a  mrzne. Vždyť 11.  ledna byl 
mráz o síle ‑16°C! Především děti měly ra-
dost z toho, že konečně mohou sáňkovat, 
někde i  lyžovat a  bruslit přímo v  našem 
městě. Více starostí však prožívali starší 
občané a přiznám se, že starosti prožívala 
i údržba města.

Každoročně zpracováváme Plán zimní údržby 
místních komunikací a chodníků, který je pro 
toto období závazný. Začíná již hluboko v pře-
dešlém roce přípravou veškeré mechanizace, 
zajištěním posypových materiálů, zejména 
pak drti a posypové soli, smluvním zajištěním 
údržby komunikací ve městě a v rekreačních 
oblastech. Jsou zpracovány časové limity a po-
řadí úklidu jednotlivých komunikací a chodníků. 
U chodníků jsou to celkem 4 pásma a u místních 
komunikací pak pásem 5. Asi každý z nás po-
chopí, že přednost mají chodníky v centru města 
a v přístupech k nádražím autobusů a Českých 
drah, do Základní školy a úřadů. Téměř obdob-
ný je postup při úklidu místních komunikací. 

Komunikace ve městě uklízí 
firma pana Zdenka Nováka 
ze Zvěřínka, v rekreačních 
oblastech pan Antonín Ště-
pán a chodníky ve městě pak 
pracovníci údržby města 
s menší mechanizací. Ze-
jména při opakujícím se spa-
du nestačí úklidové čety pro-
vést úklid na všech místech a najednou. Proto se 
v některých okrajových lokalitách provádí úklid 
v pozdější době. Osobně jsem velmi rád, že se si-
tuace podařilo zvládnout někdy i s vypětím všech 
sil. Zejména opakovaný spad sněh dal úklidovým 
četám zabrat. Obecně lze říci, že sněhová nadíl-
ka a její úklid je veřejností přijímána přeci jenom 
jinak, než to, co zpravidla přichází po ní a to je 
náledí. To nás potrápilo nejvíce v období konce 
ledna a v první dekádě měsíce února. Tam se vy-
skytovaly problémy ne s posypovým materiálem, 
ale především s jeho velmi častým opakováním, 
kde situaci najednou a v celém městě zvládnout 
nešlo. Za to se občanům omlouváme. Nicméně 
v řadě ulic jsme měli připomínky k úklidu komu-
nikací, které nešlo uklidit komplexně s ohledem 
na stání vozidel některých neukázněných řidičů. 

I zde je potřeba více vzájemného pochopení a do-
držování základních pravidel. Velmi rád bych 
využil tohoto článku k tomu, abych poděkoval 
těm občanům, kteří i když nemusí, pochopili si-
tuaci a svými silami pomohli v úklidu chodníků 
před svými domy. Velmi si takového přístupu 
vážíme. Kladem sezony i přes některé námitky 
a připomínky, které vítáme, bylo i to, že nebyl 
hlášen žádný úraz na chodnících, ani na našich 
místních komunikacích. Poděkování bezesporu 
zaslouží práce pana Zdeňka Nováka, jeho syna 
a pana Antonína Štěpána, kteří již mnohdy v čas-
ných ranních hodinách úklid zabezpečovali. Rád 
děkuji i naší vlastní úklidové četě, která musela 
zasahovat i bez ohledu na osobní volno.

Václav Frank,
místostarosta

Komíny v roce 2017, znečišťování životního prostředí, podávání podnětů.
Novela zákona o ochraně ovzduší 
umožňuje od počátku roku 2017 
úřadům zkontrolovat domácnos-
ti, které budou znečišťovat životní 
prostředí kouřem ze svých komínů. 
Pro území Sadské je příslušným 
úřadem k přijímání podnětů a zá-
roveň k provádění kontrol tzv. úřad 
s rozšířenou působností – Městský 
úřad Nymburk, odbor životního 
prostředí. V úvodu je třeba říci, že 
k podávání podnětů na sousedy, 
kteří takto znečišťují ovzduší, je 
třeba přistupovat s rozvahou a situ-
aci nejprve náležitě prověřit a zdo-
kumentovat. Podávaný podnět je 
proto třeba doplnit o důkazní mate-
riál, tím mohou být chronologicky 
časově seřazené fotografie, nejlépe 
však minimálně třicetiminutový 
nesestříhaný videozáznam. Běžné 

roztápění kotlů by proto nemělo 
do této kategorie náležet. Mělo by 
být posuzováno skutečně pouze 
soustavné dlouhodobé poškozo-
vání ovzduší. Úředníci následně 
zváží, zda je potřeba opatřit další 
důkazy, nebo zda je evidentní, že 
došlo k porušení některé zákonem 
stanovené povinnosti, například 
že majitel pálil nepovolená paliva 
a nepřiměřeným způsobem zne-
čišťoval prostředí. Následně si 
mohou úředníci nechat předložit 
doklady o provedené pravidelné 
revizi, správném zapojení kotle 
nebo nákupu paliva od dodavatele. 
U občanů, kteří budou prokazatel-
ně znečišťovat ovzduší a nepředloží 
úřadem požadované doklady může 
být po předchozím ohlášení prove-
dena fyzická kontrola, ale tuto také 

lze zahájit až oznámením provozo-
vateli kotle po neohlášeném přícho-
du k domu. Pokud bude provedení 
kontroly předem ohlášeno a pro-
vozovatel nebude k zastižení či ne-
bude součinný při provedení kont-
roly, je možné mu udělit pokutu až 

do výše 50 tisíc korun. Případné 
dotazy k výše uvedené problematice 
je třeba směřovat přímo na Městský 
úřad Nymburk, odbor životního 
prostředí.

Miroslav Vaníček,
vedoucí odboru VÚP a ŽP



Výlet za kredity
Výstavu modelů z lega v Praze navštívily děti 
z prvního stupně v úterý 17. 1. 2017. Nestačili 
jsme se divit, co všechno se dá z lega postavit. 
Např. Titanic, zoo, auta, letiště, hudební nástro-
je, pirátský koráb, nejvyšší muž světa, nádraží 
s modely vlaků, které jezdily po kolejích, a mno-
ho dalších zajímavých staveb. Vše se nám velmi 
líbilo, že jsme potom v interaktivní části výstavy 
všichni stavěli a stavěli.
Na výstavě v Praze jsem viděla mnoho různých 
věcí, např. postavičky sestavené z lega. Nejví-
ce mě překvapila loď Titanic. Líbily se mi také 
hudební nástroje a mašinky, které jezdily na ko-
lejích. Na památku jsem si koupila lego Disney 
Princess s kočárem a pejskem. Výstava byla vel-
mi pěkná.

Ella Rohanová, 2. A

Soutěž v německém jazyce
Velkou radost nám udělali naši zástupci v okres-
ním kole konverzační soutěže v německém jazy-
ce svým umístěním na předních místech (4., 5.). 
Na stupeň nejvyšší vystoupil také žák naší školy, 
Václav Jindra, který postupuje do krajského kola. 
Všem gratulujeme a děkujeme za reprezentaci 
školy. Děkujeme také paní učitelce Blažkové 
za přípravu žáků na tuto soutěž. ‑ZŠ‑
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Kulichový den
Ve čtvrtek 2. 2. 2017 přinesly děti do školy zimní doplňky, hlavně vlněné kulichy všech možných ba-
rev, vzorů, tvarů a velikostí, aby uspořádaly tzv. Kulichový den.   ‑ZŠ‑

Den matematických a logických her
V úterý 31. 1. 2017 si žáci přinesli do školy zajímavé stolní hry, které si ve dvojicích nebo ve skupinách 
vzájemně představili. V některých třídách se pořádaly turnaje ve vybraných stolních hrách.

‑ZŠ‑

FOTOSOUTĚŽ
V minulém čísle Sadských novin byl na snímku 
dnes již nepoužívaný stojan na  čepování vody, 
stojící mezi Muzeem a Husarkou. Jako první od-
pověděla paní Miluše Borovenová a v kanceláři 
starosty města na ní čeká malý dárek.

FOTOHÁDANKA NA ÚNOR:
Víte kde v  Sadské najdete tuto pamětní desku, 
věnovanou spisovateli T.E.Tisovskému?

Správnou odpověď ve formě „Ulice, číslo popisné“ zašlete na email email: sadskenoviny@seznam.cz, 
nebo ji doručte do podatelny MěÚ.

Michal Němeček

Jak se žije sadským skautům?

Skauting v Čechách nedávno oslavil 100 let 
od svého založení. Jaké byly jeho počátky v našem 
městě?
První zmínka o jakémsi skautském „esperant-
ském oddíle“ v Sadské je z roku 1920, ale první 
oficiální skautský oddíl v Sadské založil až v roce 
1927 učitel místní školy Jarda Skoch, spolu 
s profesorem A.Šrámkem z Nymburka.V roce 
1929 pak byl skautům přidělen do užívání poze-
mek „Na Husínku“, kde byla postavena i první 
klubovna. Rozkvět skautingu pak v roce 1940 
bohužel přerušila nacistická okupace repub-
liky. Po válce se skauting v Sadské opět rozjel, 
ovšem jen do jeho dalšího zákazu v roce 1948. 
Další pokus o znovuobnovení zdejšího skautin-
gu v roce 1968, se nezdařil, a rok 1970 znamená 
další zákaz činnosti organizace. Teprve v roce 
1990 se sadský skauting znovu rozjíždí a vrací se 
jeho dřívější sláva. Bohužel po roce 2000 začalo 
docházet k velkému odlivu dětí, a hlavně vedou-
cích. Teprve od roku 2007 se po příchodu nových 
vedoucích začíná stav opět pomalu stabilizovat 
a skauting v Sadské začíná postupně nabírat 
nový dech.
Kolik dětí ze Sadské a okolí ve vašem středisku 
dnes působí a jaké je vaše dospělácké zázemí?
V současné době máme jeden oddíl dětí s názvem 
„Severní Hvězda“, který tvoří cca. 25 dětí do 7 
do 17 roků. Jinak ve středisku je ještě 16 starších 
členů ve věku od 20 do 92 roků. Bohužel s dětmi 
pravidelně pracujeme jen tři.
Co všechno obnáší vaše činnost a jak často se 
scházíte?
Scházíme se jednou týdně, a to vždy v úterý 
od 16.30 do 18.30 v naší klubovně Na Husínku, 
kde trénujeme nejen základní skautské doved-
nosti, jako jsou uzly, morseovka,šifry, ale zahra-
jeme si i nějaké hry, nebo si jen tak zazpíváme 
s kytarou. No a pokud to jde a je čas, tak jednou 
za 14 dní pořádáme nějakou jednodenní výpra-
vu nejen po okolí Sadské, ale rádi vyrazíme i ně-
kam dál. No a pak máme několik již tradičních 
velkých akcí, které se pravidelně jednou za rok 
opakují. Ať již to je lednová noční hra „Pašerácká 
stezka“, nebo velikonoční „Jarní robinsonáda“, 
kdy společně táboříme celý prodloužený víkend. 

Podobnou akci pak ještě pořádáme na podzim, 
kolem 28.října.
Myslíte, že skauting v dnešní uspěchané a mo-
derní době dokáže nabídnout dětem zajímavou 
činnost, která by je bavila a táhla?
Určitě! My sice nepřipravujeme děti na žádnou 
kariéru sportovců, umělců, vědců, modelek, či 
záchranářů, ale snažíme se je připravit na život. 
Vždyť dnes děti často neumí ani umýt nádobí, 
zatopit v kamnech, nebo rozdělat oheň a opéct 
si buřta. A to nemluvím o vaření, úklidu, zruč-
nosti, nebo dokázat se o sebe sám postarat v ná-
ročnějších situacích a ještě pomoct těm mladším 
a slabším. S touto činností se na našich akcích 
děti vždy nějak musí poprat, protože to za ně ni-
kdo neudělá. No když tohle ještě zabalíte do ro-
mantického hávu, trochy dobrodružství a her, 
tak zjistíte, že děti najednou dokážou i nemožné. 
To vše jsou věci, které se jim v životě budou hodit 
až se jednou postaví na vlastní nohy. Takže určitě 
máme i dnes co dětem nabídnout.
Využíváte dotačního programu města na podpo-
ru organizací pracující s mládeží? Pokud ano, 
jak vám tyto dotace pomáhají při vaší činnosti?
V dnešní době peněz na činnost jakéhokoli sdru-
žení pracujího s mládeží není nikdy dost, takže 
dotace od města jsou i pro nás hodně důležité. 
Umožňují nám výrazně zlevnit některé naše větší 
akce, výlety, ale díky nim můžeme i vylepšit vy-
bavení naší klubovny. V minulých letech jsme si 
tak mohli dovolit pořídit třeba nejen nové stany 
„Colleman“, skautská trička, sportovní vybave-
ní, nová kamna a skříňky do klubovny, ale i plno 
dalších věcí na které nezbývají peníze.
Jak finančně náročná je vaše činnost pro jednot-
livce?
„Skautování“ určitě nepatří k finančně příliš ná-
ročným aktivitám. Roční příspěvek jednotlivce 
je pouhých 310 až 350 kč a na schůzku postačí 
zápisník, tužka a jedna koruna. Akorát na více-
denní akce je třeba mít další potřebné vybavení, 
jako je dobrej batoh na záda, kvalitní spacák, ka-
rimatku, obutí a oblečení. A co se týče tradičního 
skautského kroje, který v dnešní době opravdu 
není levný, a děti by ho navíc ještě využily jen 
několikrát do roka, při nějakých slavnostních 

akcích a schromážděních, rozhodli jsme se jako 
jednotící oblečení používat skautská zelená trič-
ka, které vyjdou na desetinu ceny kroje.
Máte i nějaké své sponzory, kteří vám pomáhají?
Tak našimi největšími a jedinými sponzory jsou 
rodiče dětí, za což jim velice moc děkuji. Jinak 
ještě využíváme dotace Okresní rady Junáka 
v Nymburce.
Co vás při vaší činnosti nejvíc trápí?
Tak věcí co nás trápí je opravdu hodně. V první 
řadě máme zoufalý nedostatek vedoucích s po-
třenou kvalifikací, kterou Junák dnes vyžaduje, 
ale i nedostatek dětí, a to hlavně těch od první 
do čtvrté třídy. Ne že by nějací noví zájemci neby-
li, ale děti jsou dneska hodně vytížené nejrůzněj-
šími dalšími volnočasovými aktivitami, že prostě 
nemají čas. Problémy máme i s naší klubovnou, 
která byla postavena v roce 1947 a je v podstatě 
skoro celá dřevěná. V létě tam je teplo a v zimě 
zase zima. Například letos nám opět v mrazech 
zamrzlo čerpadlo na vodu a roztrhlo se. Bohužel 
na zateplení, nebo na přestavbu celé klubovny 
prostě není dostatek financí
Jak třeba bojujete s vymoženostmi moderní tech-
niky, jako jsou mobilní telefony, internet a všech-
ny ty „podobné závislosti“, které děti dnes již 
v ranném věku běžně používají? Nebo tyto pro-
středky dokážete ke své činnosti i využívat?
Mobilní telefony jsou takové to všudypřítomné 
zlo, které prostě už k této době patří, ale nezaka-
zujeme je. Pokud s nimi nikdo vyloženě neruší, je 
to v pohodě. Problém je spíše při různých spor-
tovních a teréních hrách, kdy hrozí nebezpečí 
poškození, ztráta, nebo i zničení přístroje, takže 
tady platí nekompromisní pravidlo „Odložit mo-
bily!“ Naopak díky integrovaným fotoaparátům 
můžeme získat plno zajímavých fotek a videí 
z naší činnosti, které můžeme pak publikovat 
na Facebookových a webových stránkách stře-
diska. A samozřejmě mobilní telefony a internet 
nám umožňují mezi sebou komunikovat.
Co se vám naopak daří a čím se můžete pochlu-
bit?
Můžu říct, že pro nás je úspěchem už to, že exis-
tujeme. Za těch pár let se nám ale přeci jen po-
dařilo vytvořit pevnou a spolehlivou členskou 
základnu z šikovných dětí, se kterými se dají 
podnikat i náročněšjší akce.
Spolupracujete i s některými dalšími organizace-
mi pracující s dětmi?
S místním Sborem Dobrovolných hasičů pořá-
dáme každoročně velkou noční hru „Pašerácká 
stezka“, která je velmi populární jak mezi dětmi 
obou sdružení, tak i mezi dospěláky. Navíc hasiči 
disponují technickým zázemím o kterém se nám 
ani nezdá, což nám dovoluje celou hru ještě víc 
rozvinout a zdokonalit. Jinak naši skautíci po-
máhají Kulturnímu centru se zabezpečením akcí 
pro děti, jako je „Čarodějná stezka“ a „Pohádko-
vý les“. A nesmím zapomenout, že s KICem ještě 
spolupořádáme „Svatomartinský lampionový 
průvod“.
Jak se k vám můžou noví zájemci přihlásit?
Pokud by někdo měl o „Skautování“ zájem, tak 
může oslovit kteréhokoli našeho člena, který mu 
jistě rád pomůže, nebo lze zavolat na telefonní 
číslo 604447505 (Michal Němeček) a dohodnot 
se na podmínkách, nebo prostě v úterý v 16.30 
přijít do naší klubovny Na Husínku.

Na dotazy redakční rady SN 
odpovídal Michal Němeček
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JARNÍ PRÁZDNINY 
pro děti s KIC
Ne všechny děti mají možnost jet o jarních 
prázdninách na hory, nebo k babičce, a tak už 
šest let pořádáme malý příměstský tábor. Děti, 
které s námi v roce 2011 začínaly, dávno vyrostly, 
ale naštěstí k nám rády přicházejí mladší a mlad-
ší. Také letos jsme pro ně připravili zajímavý pro-
gram, i když z důvodu malování ne na celý týden. 
V krásném a voňavém prostoru knihovny jsme 
shlédli loutkové divadlo, vytvořili spoustu obráz-
ků, zahráli si společenské hry a ve čtvrtek jsme se 
vydali na výlet do Prahy a do kina. S dětmi byla 
legrace a doufám, že si dny s námi užily stejně 
jako my.

‑kic‑

Kdy? Každou středu od 18.30 v Kultur-
ním a informačním středisku v Sadské 
(1. patro budovy muzea na Palackého náměstí).

 22. února – Mozaika ze sportu, hudby 
i filmu – Zveme všechny, kdo si chtějí za-
soutěžit, i ty, kdo chtějí jen strávit příjem-
ný večer a zasmát se, na večer ve Vlastově 
režii.

 1. března – Látková BROŽ – květina 
pro radost nejen k blížícímu se MDŽ‑ vy-
rábění pro ženy s Veronikou Remišovou

 8. března – diskusní Rozcestí s panem 
Karlem Skřivánkem na téma ODPA-
DY – nejen o třídění, ale i o tom, co se 
konkrétně děje s odpady, které se vytřídí 
u nás v Sadské…

 15. března – Rozcestí se nekoná
 Neděle 19. 3. 2017 od 10 hodin – jar-

ní bohoslužba Apoštolské církve – kázat 
bude Steve Prosser z Sheffieldu, tlumo-
čení z AJ zajištěno, program pro děti 
do 13 let též

 Neděle 19. 3. od 12.30 – neformální 
setkání u kávy, čaje a malého občerstve-
ní – křeslo pro hosta – beseda se Stevem 
Prosserem

 Středa 22. března od 18.30 – Sadská 
na starých mapách – 2. díl – kaple při 
pražské silnici a okolí – beseda o historii 
s panem Honzou Hofbauerem
Pořádají křesťané z Apoštolské církve.
Kontakt: rozcesti.sadska@seznam.cz

 

„Bejvávalo“ – Dráha v Sadské
Jestlipak víte, že v Sadské v 19. století býva‑
la dvě nádraží? Jedno bylo „U Kaple“, kde 
byl cukrovar a  pošta, které vlastnil pošt‑
mistr J. Bürgermeister a  zavinil tak zánik 
prvních lázní u kapličky. Druhé nádraží se 
nacházelo na místě dnešního.
Původně mělo vést železniční spojení 
do  Peček, ale státní dráha uznala posta‑
vit spojovací dráhu do  Poříčan. Avšak 
bez pořádné silnice to nešlo. Sadská byla 
pověstná bezedným bahnem. V  čase 
mokra se povozy nehnuly z místa. A  tak 
v roce 1854 Sadští stavěli silnici k nádra‑
ží a dál až do Milčic z vlastních nákladů 

(20 000  zl.). 

Též museli zřídit nové 
chodníky, protože až 
k  trati věčné močály 
byly. V  Sadské vlaky 
končily, koleje dál ne‑
pokračovaly. V  roce 
1882 byla dostavěna 
trať z Poříčan do Sad‑
ské a  zřízeno Depo. 
U  nádraží byla po‑
stavena topírna pro 
parní lokomotivy, hluboká 
studna pro napájení kotlů a  dílna pro 
údržbu. Nakonec bylo Depo přemístěno 
do Nymburka, protože sadští radní slíbe‑

ný pozemek „Na mordě“ zadarmo dráze 
nedali.
V roce 1883 se pokračovalo se stavbou 
tratě do  Nymburka. Když byl postaven 
most přes Labe, byly napojeny koleje 
ze Sadské a otevřena tak trať Nymburk‑
‑Sadská‑Poříčany.
U tratě stály v Sadské tři nádražní dom‑
ky. Jeden u  Hyroschovy vily, kde bydleli 
Justovi a obsluhovali návěstidlo k Třebes‑

tovicím, druhý k  Milčicím, 
kde ručně stahovali závory, 
a  třetí domek stál u  hlavní 
silnice k  Poděbradům, nyní 
nadjezd.
Autobusy dříve nejezdily, a tak 
cestování po  dráze bylo hojně 
využívané. Například v  období 
léta, o  posvícení, během lázeň‑
ské sezóny, se sjíždělo do  Sad‑
ské tolik lidí, že vlak přivážející 
hosty měl dvě lokomotivy. Míst‑
ní omladina a  příbuzní chodívali 
do nádražní ulice hostům naproti. 
O posvícení dokonce i kapela.

Mezi mnohými zaměstnanci sadské drá‑
hy jmenuji: přednostu stanice Adamce, 
výpravčí Stejskala, Papírníka, Čermáka, 
Drašara, náčelníka Lukavce, Kodeše, 
výpravčí Belingerovou, Jančákovou, po‑
kladní Hruškovou, Vojáčkovou, výhybká‑
ře Kuchaře, Bílka, závorářky Žaloudko‑
vou, Tejčkovou, Kodešovou a další.
Dnešní cestování po  železnici je daleko 
komfortnější, než bývalo, a  já Vám přeji 
šťastnou cestu.

Miluše Borovenová

Kulturní a informační centrum města Sadská 
Palackého nám. 257, 289 12 Sadská 

603891304, 325594329, www.kic-sadska.cz, kic.sadska@email.cz 
  

 

V sobotu 25. března od 15,00 hod.  
v 1. patře budova muzea / KIC 

O STATEČNÉM 
KOVÁŘI MIKEŠOVI  

 
 

Loutkové divadlo Dokola přiváží klasickou pohádku o klukovi, 
který vyrazí do světa a zvítězí nad drakem i hloupostí.  

Předprodej vstupenek v KIC, vstupné jednotné 50,- Kč 

Káva s paní Zuzanou
V neděli 
5. 3. 2017
od 15,00 hod. 
v 1. Patře KIC 
„budova muzea“

Palackého nám. 257 
Sadská  
Zveme vás k příjemnému 
povídání s první dámou 
české politické satiry, 

televizní novinářkou, publicistkou a moderátorkou 

Zuzanou Bubílkovou, která nám mimo 
jiné ukáže pletení šálů na prstech  
a řemeslo šitý šperk.  

Předprodej na dvouhodinový interaktivní pořad 
Kulturní a informační centrum města Sadská, 

Palackého nám. 257, 
email: kic.sadska@email.cz,

Tel. 603 89 13 04, vstupné 120,-Kč, senioři 90,-Kč 

1. patro KIC „budova muzea“ Palackého nám. 257

V ceně je: 
- sklenka vína nebo dvě… víno je přece bio 

- ochutnávka zdravé výživy
- dárek pro každou účastnici od www.svet-zdravi.cz

- vylosovaná dáma- líčení zdarma

Rezervujte si místo: KIC města Sadská, 
Palackého nám. 257, email: 

kic.sadska@email.cz Tel. 603 89 13 04, Doba 
trvání cca 2,5 – 3 hod., cena 120,-Kč

PODĚKOVÁNÍ
Pan Josef Brzák a členové Městské policie Sadská Patrik Wolf a Lukáš Moravec zdarma a ve svém volném čase  

vymalovali a upravili parketový sál „budovy muzea“ KIC Palackého nám. 257. Velmi jim za to děkujeme!
Zdenka Hamerová, KIC

Filip Černík startoval na Mistrovství Evropy v Sofii
Za  značné finanční podpory Města Sad-
ská a  Středočeského svazu karate se 
člen našeho oddílu Shotokan karate TJ 
Sadská, Filip Černík, zúčastnil v  termí-
nu 17.2.‑19.2.2017 v  bulharském hlavním 
městě Evropského šampionátu v  karate 
mládeže (44th Cadets, Juniors and U21 
European Karate Championships).
Toto sportovní odvětví zažívá v posledních letech 
velký rozkvět a v roce 2016 bylo přijato do rodiny 
olympijských sportů. Premiéru bude mít na Let-
ních olympijských hrách v roce 2020 v japon-
ském Tokiu.
Vrcholového šampionátu se účastnil i český 
mládežnický reprezentační tým pod oficiálním 
názvem Czech National Karate Team a pod ve-
dením reprezentačních trenérů Českého svazu 
karate. Ze všech středočeských karatistů se Filip 
Černík do reprezentační výpravy dostal pouze 
jako jediný. Filip startoval v kategorii kumite 
dorostenců do 70 kg, ve které bylo celkem 34 
závodníků z celé Evropy. Každou zemi v každé 
kategorii může zastupovat pouze jeden závodník, 
zpravidla národní jednička.
Filip měl na ME těžký los, hned v prvním kole ho 
čekal reprezentant Španělska, jedné z nejúspěš-
nějších zemí celého šampionátu. Podle informa-
cí od reprezentační šéftrenérky Petry Piskačové 
Filip bojoval a určitě nezklamal, byl na tatami 
favoritovi více než vyrovnaným soupeřem, kte-
rému nedal nic zadarmo, ale protivník měl o kou-
sek sportovního štěstí více. Pravidla karate jsou 

na těchto soutěžích krutá (obdoba tenisových 
pavouků), porážka znamená vyřazení ze soutěže. 
Se soupeřem z jedné, v tomto sportu, z nejvyspě-
lejších zemí prohrál po boji 1:3. Španěl následně 
bohužel taky prohrál, a tak se Filip podle neúpro-
sných pravidel nedostal ani do opravného pavou-
ka s právem bojovat alespoň o bronzovou me-
daili. Přesto Filip zasluhuje velký obdiv za svou 
tréninkovou píli (mimo tréninků v domácím od-
díle dojíždí 2x týdně za reprezentační trenérkou 
do Liberce) a za velké srdce bojovníka se takové-
hoto šampionátu, kde se podle sportovních pra-
videl karate střetávají v boji muže proti muži jen 

ti nejlepší z jednotlivých evropských zemí, vůbec 
zúčastnit. Snad tyto zkušenosti zúročí na dalších 
mezinárodních soutěžích.
Celý Czech National Karate Team přivezl ze Sofie 
pouze jednu bronzovou medaili, kterou v kumite 
dorostenek získala Martina Šáchová z Českých 
Budějovic.
Více informací z průběhu šampionátu lze nalézt 
na webových stránkách Českého svazu karate 
a mnoho krásných fotografiií na facebookových 
stránkách Czech National Karate Team.

Josef Černík st. – otec
Milan Jančák – trenér
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Práce pro zdraví a  dobrou náladu
Před třemi roky začaly státní orgány se změnami 
v systému bezpříspěvkových organizací. Na zá-
kladě toho byla přejmenována i ta naše na Svaz 
postižených civilizačními chorobami v České 
republice jako zapsaný spolek. Výbor okresní or-
ganizace pracuje pro tři základní organizace, a to 
v oblasti Lysá n/L, Nymburk a Poděbrady s více 
jak 850 členy. Veškerá činnost je hrazena z člen-
ských příspěvků, sponzorů, darů a příspěvů stát-
ních orgánů.
Aby okresní výbor mohl udělat pro členy více akcí, 
oslovuje obce i města o peněžní pomoc. Bývalo 
i hodně sponzorů, těch ale postupně tak nějak 
ubylo. Další možností jsou projektové žádosti 
Středočeského kraje. V loňském roce jsme tak 
pro vás získali dotaci 60 000 Kč z Humanitárního 
fondu a 90 000 Kč z fondu hejtmana. To nám vel-
mi pomohlo, a proto bychom vás rádi informovali 
jak loni byly využity. Lze říci, že to byl rok nejlepší 
a tak i hotovost a různorodost akcí byla poměrně 
velká. Od Centra služeb jsme obdrželi pro členy 
celkem 196.344 Kč. Připočteme – li k tomu oba již 
zmíněné projekty a příspěvek MěÚ Sadská ve výši 
2 000Kč a OÚ Všechlapy 2 000 Kč, mohl výbor 
zorganizovat tolik akcí.
Již v únoru jsme odjeli s 45 účastníky do Špindle-
rova Mlýna shlédnout ledový unikát Ledárium se 
sochami Karla IV jeho manželkami a doprovo-
dem. Navštívili jsme i město Vrchlabí. V dubnu 
stejný počet účastníků navštívil Pražský hrad při 
příležitosti otevření letní sezony s oslavou a jíz-
dou krále Karla IV. Podívali jsme se i do míst hra-

du, kam se veřejnost dostane jen párkrát v roce. 
V měsíci květnu jsme sjednali týdenní ozdravný 
pobyt v Piešťanech. Výbor potěšilo, že během 48 
hodin byl takový zájem, že jsme přidali další au-
tobus a odjelo nás 76. První rekondiční pobyt byl 
v červnu v Dílech u Domažlic, další byl v Soběši-
cích a v září jsme byli týden až v krásném kraji pod 
Hostýnem. Pobyty jsme uzavřeli v prosinci v Ro-
kytnici nad Jizerou a to již po páté s mikulášskou 
nadílkou. A protože nám zbyly ještě nějaké pení-
ze, zajeli jsme si do divadla do Mladé Boleslavi.
Když tam připočítám ještě 56 050 Kč, kterými 
jsme přispěli na cvičení pro ZO Nymburk a Po-
děbrady a 50% platby pro 28 návštěvníků solné 
jeskyně musíte uznat, že skutečně můžeme mi-
nulý rok považovat za nejbohatší za 15 let. Před 3 
roky se nám podařilo sjednat celoroční návštěvy 
bazénů ve Sportovním centru Nymburk na Os-
trově a díky velkému pochopení paní ředitelky 
Ing. Moniky Bezděkové získat nejen levnější vstu-
py do bazénů, ale i v ceně 50 Kč kompletní oběd. 
A nemůžeme se nezmínit již o 15 leté spolupráci 
s rehabilitační sestrou paní Halkou Kozákovou, 
která 3x týdně vede cvičení pro ZO Nymburk.
Velmi důležitou součástí činnosti Svazu je péče 
o starší bčany. Jde o cvičení, pěší túry, společná 
jízda na kolech, přednášky, boj s obezitou, upev-
ňování zdraví.
Výbor se také přihlásil do akce Centra služeb 
“Rozchodíme civilky“. A již vroce 2016 na po-
bytových akcích účastníci nachodili 4 432 km 
a v loňském roce 1366 km.
Podařilo se nám navázat i dobrou spolupráci s re-

dakcí okresních novin Nymbursko, která nám 
otiskla sedm článků s fotografiemi z našich akcí. 
Okresní výbor má své webové stránky na kterých 
jsou po celý rok naše akce zveřejňovány včetně fo-
tografií v galerií.
Tolik k roku 2016 s malým ohlédnutím na 15 let 
zpět. Co výbor OO neméně potěšilo je skuteč-
nost, že v jeho závěru Republikový výbor provedl 
finanční kontrolu hospodaření s finančními pří-
spěvky a bylo vše v naprostém pořádku.
Zbývá tedy poděkovat místopředsedkyni paní Mi-
loslavě Nováčkové, která všechny jí přidělené prá-
ce dělala rychle, kvalitně. V loňském roce se do-
slova zapotila i hospodářka paní Věnka Radová, 
která musela zúčtovat vzhledem k bohaté činnosti 
tolik dokladů, jako ještě nikdy. Výbornou v něm 
je i Dr. Jarmila Šmídová, znalá cestovatelka, or-
ganizátorka, která své životní praxe a zkušenosti 
využívá nyní pro organizaci.
Obětavou členkou je i paní Hana Miškovská, kte-
rá v ZO Lysá n/L je pravou rukou zdravotně po-
stiženého předsedy pana Jiřího Beneše a každý 
úkol výboru splní téměř vždy jako první. Velkou 
pomocnicí a členkou je paní Olga Novotná, která 
svým krásným písmem doplňuje již 7 let kroniky 
výboru připisuje texty a dopisuje vše co je kde tře-
ba. Prostě dělá takovou mravenčí práci. A zbývá 
nám poslední člen našeho okresního výboru pan 
Ladislav Vomáčko u kterého pro další činnost 
využijeme jeho zkušenosti. A nesmíme zapome-
nout ani na tříčlennou kontrolní komisi.

Hana Navrátilová,
předsedkyně okresní organizace SPCCH

Centrum sociálních a zdravotních služeb Poděbrady o.p.s.
K dispozici pro občany Sadské
Společnost poskytuje komplexní sociální a zdra-
votní služby občanům v jejich domácím pro-
středí. Našimi klienty jsou občané, kteří se ocitli 
v nepříznivé životní situaci a potřebují zajistit po-
moc a podporu při běžných denních činnostech. 
V případě, že občan ztratil svou soběstačnost, náš 
kvalifikovaný personál pomůže při sebeobsluze 
a zajištění chodu domácnosti. Tuto pomoc po-
skytujeme prostřednictvím pečovatelské služby, 
osobní asistence nebo odlehčovací služby a služ-
by denního stacionáře. Naše sociální pracovnice 
navštíví zájemce o službu v domácím prostředí 
a pomůže individuálně nastavit péči, tak jak ji ob-
čan potřebuje. Pečujeme o občany v seniorském 

věku, osoby se zdravotním postižením a osoby 
s chronickým onemocněním. Sociální služby 
jsou poskytovány pracovníky v sociálních služ-
bách a klient se na úhradě za tyto služby finančně 
podílí.
Zdravotní služby poskytujeme prostřednictvím 

domácí zdravotní péče 
kvalifikovanými zdravotní-
mi sestrami, které navštíví 
pacienta v jeho domácím 
prostředí. Domácí zdra-
votní péči může předepsat 
váš praktický lékař nebo 
ošetřující lékař při propuš-
tění z nemocnice. V domá-
cím prostředí provádíme 
tyto výkony: odběry krve, 
aplikaci injekcí, inzulínu 
diabetikům, péče o sto-
mie, permanentní katetry, 
ošetřovatelskou rehabi-
litaci, péči o cévní vstupy 
a aplikace infuzí, měření 
krevního tlaku apod. Veš-
keré výkony jsou hrazeny 

zdravotní pojišťovnou, pro pacienta je tedy péče 
poskytována zdarma.
Občanům, kteří si přejí setrvat v domácím pro-
středí do konce svého života a potřebují podporu 
sociální služby a sester domácí zdravotní péče, 
zajistíme domácí hospicovou péči. Doprovázíme 
umírající a poskytujeme podporu nejen jim, ale 
i jejich pečujícím rodinám. Nabízíme také pomoc 
psychologa. Naše sociální a zdravotní služby jsou 
provázané, kvalitní péči o naše klienty zakládáme 
na týmové spolupráci a práci s rodinou klienta.
Ve vašem městě nás najdete v ulici Za Sokolov-
nou č. p. 973, kde se s vámi rádi osobně setkáme 
nebo nás neváhejte kontaktovat na níže uvede-
ných telefonních číslech.

Kontakty:
Vedoucí střediska Bc. Lenka Pavelková,  

tel.: 775 760 673
Adresa:

Nymburk, Soudní 21, tel.: 325 512 440
Sadská, Za Sokolovnou 973, tel.: 775 760 672



Koupím JAWA, ČZ: motocykl, moped, skútr s doklady i bez. 
Možné jsou i díly a vraky. Děkuji za nabídku na tel.: 777 589 258.

MUDr. Nataliya Filip přijme do své zubní ordinace nové klienty. 
Objednání na tel.: 325 594 290.

12 KULTURA A INZERCE

Periodický tisk Územního samosprávného celku. Sadské noviny vydává Město Sadská, IČ: 00 239 721, Palackého nám. 1, 289 12 Sadská. Vychází měsíčně. Toto číslo vyšlo 
28. 2. 2017. Registrace MK ČR E 108 65. Šéfredaktor: Mgr. Jiří Csermelyi. Autorem neoznačených fotografií je Michal Němeček, grafická úprava: Reklamy Richter.cz, 

E‑mail do redakce: sadskenoviny@seznam.cz. Redakční rada: Milan Dokoupil, Zdenka Hamerová, Mgr. Věra Pospíšilová, Dana Hořáková, Ing.Jiří Kyncl. Náklad: 1500 ks. 
Tiskne: Reklamy Richter.cz, ČS Armády 62, 289 12 Sadská. Příjem inzerce: Veronika Tržická, e‑mail: trzicka@mesto‑sadska.cz, tel.: 325 546 600. Nevyžádáné rukopisy se nevracejí. 

Redakce si vyhrazuje právo příspěvky krátit a editovat. Publikované články nemusí vyjadřovat názor redakce. Uzávěrka je vždy třináctého dne v měsíci (s výjimkou prosince).

Příjmeme šikovného ZÁMEČNÍKA‑SVÁŘEČE 
do dílny v Mochově. Dobré pracovní i mzdové 

podmínky. Tel: 607 773 557.

Kotlíková dotace  
BEZ STAROSTÍ
V našem kraji začíná příjem žádostí  
o kotlíkové dotace v

Zveme Vás na informační schůzku 
ke kotlíkovým dotacím, která proběhne

  777 663 799 
www.dumkotlu.cz

VYCo pro Vás zajistíme? MY

Zajištění energetického specialisty 
Příprava podkladů  
pro vyplnění a podání žádosti 

Zajištění našeho pracovníka  
pro celonoční stání ve frontě  
a podání žádosti



Pomoc při výběru vhodného kotle  
nebo tepelného čerpadla  

Případná instalace kotle 

Závěrečná povinná administrace dotace 

BEZPLATNÉ 

VYŘÍZENÍ 

DOTACE

DK-letak-DOTACE-ZELENA-DL-04-form.indd   1 03.02.17   10:37

dubnu 2017

13.3.2017 v 17 hodin
Kino Sadská 
Tylova 266, Sadská

NOVÁ ZELENÁ  
ÚSPORÁM  
BEZ RIZIKA
Snižte náklady na energie zateplením 
Vašeho domu. Kompletní dotační 
servis Zelená úsporám.  

  777 663 799 www.dumkotlu.cz

Působíme po celé ČR
Volejte 777 663 799, 222 703 380, 
383 800 138, 477 754 777, 
499 111 009, 534 001 314, nebo pište 
na zelenausporam@dumkotlu.cz

ÚHRADA NÁKLADŮ 
na projektovou dokumentaci  
až v případě schválení dotace. 
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